
 
 

 
 
 
‘TOE’ stelt zich voor... 
 

In maart 2022 kwam als een donderslag bij heldere hemel de melding dat het Trefcentrum 
dicht moest. Ton en Riet Beijer mochten de voorraad opmaken en daarna ging de deur op 
slot. Hoe nu verder? 
 
Tegelijkertijd werden in het voorjaar 2022 de plannen van het project Heerlen-Noord 
concreet. Eikenderveld sluit als wijk aan bij dit project en dus liggen er kansen voor de 
aanpak van probleemsituaties in de wijk. Huub Ortmans volgde als geïnteresseerde 
wijkbewoner al maanden de ontwikkelingen rondom Heerlen-Noord. Huub zocht steun van 
andere wijkbewoners om mogelijke kansen voor het Eikenderveld te kunnen benutten. 
Zeker nu ook nog eens een gemeenschapshuis ontbrak.  
 
Van het een kwam het ander en uiteindelijk ontstond een werkgroep met de naam ‘TOE’. 
Die afkorting staat voor ‘Trots Op Eikenderveld’. Want uiteindelijk moet je bezorgdheid voor 
het wel en wee van de wijk de drive zijn om tijd en energie te steken in zo’n werkgroep. Op 
vrijdag 1 juli 2022 was de eerste bijeenkomst met Arno Crasborn, Liesbeth Lute, Ingrid 
Neven, Huub Ortmans en Irene Ummels. Jos Croes zou de volgende vergadering aansluiten 
als afgevaardigde van de Bewonersraad. Uiteindelijk kwamen Resul Kök, Joep Benders en 
Soumaya el Bergui de groep versterken.  
 
Gemeenschapshuis 
TOE maakte om te beginnen een lijstje met aandachtspunten onder de paraplu 
‘leefbaarheid’. Denk daarbij aan voldoende voorzieningen, veiligheid, milieu, kwaliteit 
openbare ruimte, buurtcontacten, handhaving. Een mondvol, dus moet je prioriteiten 
stellen. Het ontbreken van een gemeenschapshuis is een groot gemis en voor TOE dus 
prioriteit nummer 1. Toevallig formuleerde de nieuwe gemeentelijke coalitie een speerpunt 
in hun beleid: ‘iedere wijk heeft recht op een gemeenschapshuis’. Kwam dat even goed uit.  
 
Gemeente Heerlen 
Dat speerpunt, gecombineerd met een werkbezoek van wethouder Martin de Beer op 14 
oktober 2022 was een prima insteek om de gemeentelijke afvaardiging te overtuigen van de 
noodzaak van een gemeenschapshuis. Na de ontmoeting met wijkgenoten in het 
Markieshuis nam TOE de wethouder mee naar het Trefcentrum, waar voormalig beheerder 
Ton Beijer de deur had geopend. Etienne Colson (Buurtregisseur), Harry Franz (voorzitter van 
de Bewonersraad), Harry van Dijck (Weller), Hub Leenen (Leenen Vastgoed) en Arend van 



der Heijden (Charitas 045) waren eveneens aanwezig om het initiatief van TOE te 
ondersteunen. Martin de Beer was overtuigd van de urgentie en zou dat ook zo aan zijn 
collega’s doorgeven.     
 
Bisdom Roermond 
Aangezien niet alleen Het Trefcentrum gesloten was, maar ook de kerk aan de Laanderstraat 
en de pastorie een andere bestemming zouden krijgen, heeft TOE contact gezocht met het 
bisdom Roermond. Daar werd ons te kennen gegeven dat het bisdom eerst een nieuw 
kerkbestuur moest formeren om het dossier ‘kerk, pastorie en Trefcentrum’ aan te pakken. 
Uiteindelijk is vanaf 1 januari een kerkbestuur actief en inmiddels hebben we overleg 
gevoerd met dat kerkbestuur. Ook diverse wethouders zijn benaderd om van gedachten te 
wisselen. Er is nu een breed draagvlak om dat gemeenschapshuis daadwerkelijk van de 
grond te krijgen. 
 
De nabije toekomst 
Na het overlijden van onze gewaardeerde duizendpoot Harry Franz moet de Bewonersraad 
zorgen voor continuïteit en in samenspraak met TOE wordt bekeken hoe we dat verder vorm 
kunnen geven. Dit kalenderjaar krijgt e.e.a. zijn definitieve vorm. 
 
Bovendien wil TOE begin oktober in gesprek met alle andere werkgroepen en verenigingen 
die actief zijn in de wijk. Samen staan we sterk. Ook de bewoners worden niet vergeten. In 
september houden we een aantal buitensessies op verschillende plekken in de wijk. Samen 
met bewoners en afgevaardigden van instanties ongedwongen in gesprek komen om 
problemen en wensen in beeld te krijgen. Zorgen voor verbinding. Want als bewoners 
moeten we niet simpelweg klachten over de schutting werpen en dan maar hopen dat het 
opgelost wordt. Dat werkt niet. Maar gezamenlijke initiatieven en gemeenschappelijke inzet 
kunnen tot mooie resultaten leiden. We zijn met z’n allen TOE aan een mooie en leefbare 
wijk voor álle bewoners!       


